
 Kyrkslätts kommun 
Kommunstyrelsen 

Protokoll 
 
 
 
 
 
 

26  1 / 55 

     
 
Tid 21.11.2022 kl. 16:30 - 18:14 
 
Plats Teams möte 
 
Behandlade ärenden: 
 
§ Rubrik Sida 
§ 384 Sammanträdets laglighet och beslutförhet 4 
§ 385 Justering av protokollet och val av protokolljusterare 5 
§ 386 Preliminär depåutredning för tågen i HRT-området 6 
§ 387 Utlåtande om ansökan om inlösningstillstånd och om tillstånd 

till förhandsbesittningstagande gällande projektet 
kraftöverföringskabel 2 x 400 kV Esbo–Kyrkslätt 

8 

§ 388 Samarbetsavtal om planering av, inlösningsförfarande för, 
byggande av och underhåll av 2 x 400 kV anslutningskablar 

13 

§ 389 Ändring av förvaltningsstadgan (fge) 17 
§ 390 Begäran om omprövning av direktören för serviceområdet för 

bildnings- och fritidstjänsters tjänsteinnehavarbeslut 
25.10.2022 § 96, Ändringar av tjänstebeteckningar inom 
serviceområdet för bildning och fritid 

19 

§ 391 Ekonomisk uppföljningsrapport 10/2022 24 
§ 392 Espoon seudun koulutuskuntayhtymä Omnias 

samkommunsstämma 13.12.2022 
26 

§ 393 Svar på fullmäktigemotion 17/2021: En oberoende utredning 
och ett åtgärdsprogram för förbättring av personalens 
välmående (fge) 

28 

§ 394 Svar på fullmäktigemotion 1/2022: Grundande av ett 
parentescenter i Kyrkslätt - skede 1 (fge) 

36 

§ 395 Kommundirektörens presentation av aktuella ärenden 49 
§ 396 Beslut som inkommit för förfarande med övertagningsrätt enligt 
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50 
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Deltagare 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 

Närvarande 
medlemmar 

Haapaniemi Timo 16:30 - 18:14 ordförande  
 

Aallonharja Piia 16:30 - 18:14 I vice ordförande   
Aintila Anna 16:30 - 18:14 ledamot   
Frantsi-Lankia 
Marjut 

16:30 - 18:14 ledamot  
 

Granström Anneli 16:30 - 18:14 ledamot   
Harinen Ari 16:30 - 18:14 ledamot   
Huhmarniemi Saara 16:30 - 18:14 ledamot   
Kajanti Carl-Johan 16:30 - 18:14 ledamot   
Kilappa Antti 16:30 - 18:14 ledamot   
Myllyniemi Markus 16:30 - 18:14 ledamot   
Sahiluoma Anna 16:30 - 18:14 ledamot   
Åström Kim 16:30 - 18:14 ledamot   
Frimodig Josephine 16:30 - 18:14 ersättare   
Adlercreutz Anders 16:30 - 18:14 fullmäktiges 

ordförande 
 

 
Hyvärinen Reetta 16:30 - 17:51 fullmäktiges I vice 

ordförande 
avlägsnade sig 
efter § 389  

Leijala Aku 16:30 - 18:14 fullmäktiges II vice 
ordförande 

 
 

Aarnio Tarmo 16:30 - 18:14 kommundirektör, 
föredragande 

 
 

Suihkonen Jaana  16:30 - 18:14 förvaltningsdirektör   
Lindell Esa 16:30 - 18:14 ekonomidirektör   
Kauppinen Anna-
Kaisa  

16:30 - 17:38 direktör för 
samhällstekniska 
väsendet 

närvarande § 
386, 387, 388 
och 395  

Luomajärvi Tero  16:30 - 17:38 kommunarkitekt närvarande § 
386, 387, 388 
och 395  

Kärkkäinen Otso  16:30 - 17:38 kommungeodet närvarande § 
386, 387, 388 
och 395  

Levänen Antti  16:30 - 17:38 direktör för 
affärsverket 
Kyrkslätts vatten 

närvarande § 
386, 387, 388 
och 395  

Hakatie Veli-Pekka 16:30 - 17:10 verkställande 
direktör för 
Pääkaupunkiseudun 
Junakalusto Oy 

närvarande § 
386 

 
Ekström Gunnel  16:30 - 18:14 ledningens 

assistent, 
protokollförare 

 

 
Frånvarande Björk Tony, ledamot 16:30 - 18:14 
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Underskrifter 
  
 Timo Haapaniemi Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 28.11.2022 
 
    
  Marjut Frantsi-Lankia  Ari Harinen 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats. 29.11.2022  
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Kommunstyrelsen § 384 21.11.2022 

 
Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 384  
    

 
 

 
Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 

beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört. 
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Kommunstyrelsen § 385 21.11.2022 

 
Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 385    
    

 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1. välja två protokolljusterare att justera protokollet från detta 
sammanträde 
 
2. justera protokollet elektroniskt i enlighet med följande tidtabell: 
 
Torsdag 24.11.2022 skickas protokollet per e-post till 
protokolljusterarna, som meddelar sitt godkännande senast måndag 
28.11.2022. Om sekreteraren inte får ett meddelande om 
godkännande senast vid denna tidpunkt, anses protokollet vara 
godkänt. Protokollet undertecknas elektroniskt. 
 
Protokollet är offentligt framlagt tisdag 29.11.2022 på kommunens 
webbplats. Den allmänna besvärstiden inleds onsdag 7.12.2022. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget.  
 
Till protokolljusterare valdes Marjut Frantsi-Lankia och Ari Harinen. 
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Kommunstyrelsen § 386 21.11.2022 

 
Preliminär depåutredning för tågen i HRT-området 
  
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 386    
849/00.04.02/2021    
 
 
Beredare Kommundirektör Tarmo Aarnio, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
I MBT-avtalet mellan kommunerna i Helsingforsregionen och staten (2020) 
har det avtalats att kommunerna och HRT i samarbete med 
Trafikledsverket avgör placeringen av de nya depåerna som behövs för 
närtågstrafiken i kustbanans, ringbanans och huvudbanans riktning och 
utarbetar en tidtabell som beaktar behovet att upphandla nya tåg för de 
utredningar som behövs och för genomförandet. 
 
Helsingforsregionens samarbetsmöte (HRSM) behandlade vid sitt 
sammanträde 11.5.2021 behovet av depåer och framskridandet i ärendet. 
Vid sammanträdet konstaterades att Huvudstadsregionens Vagnpark Ab 
skulle vara den instans som bygger de kommande depåerna. 
Tågmaterielbolaget har utarbetat en preliminär depåutredning om tågen i 
HRT-området. Utredningen innehåller en beräkning av antalet depåer som 
behövs, de funktionella kraven på depåerna med beaktande av behoven 
av service på materielen, den funktionella helheten som depåerna 
tillsammans bildar i HRT-närtågstrafiken samt de potentiella lägena för 
depåerna. Den preliminära depåutredningen blev färdig 31.8.2022. 
 
I utredningen beräknades på basis av det förutspådda framtida 
materielbehovet den depåkapacitet som behövs både för förvaring och 
underhåll av tågen, de funktioner som krävs av depåerna, de gynnsamma 
lägesriktningarna med tanke på den trafikmässiga och ekonomiska 
helheten samt de eventuella lägena.  
 
Verkställande direktören för Pääkaupunkiseudun Junakalusto Oy Veli-
Pekka Hakatie presenterar utredningen vid sammanträdet. 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar den preliminära depåutredningen för 

kännedom. 
 
 
Behandling Pääkaupunkiseudun Junakalusto Oy:s verkställande direktör Veli-Pekka 

Hakatie närvarade vid sammanträdet under denna paragraf för att 
presentera ärendet. Han avlägsnade sig från sammanträdet efter 
behandlingen av paragrafen kl. 17.10. 
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Kommunstyrelsen § 386 21.11.2022 

Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 
kommunarkitekt Tero Luomajärvi, kommungeodet Otso Kärkkäinen och 
direktör för affärsverket Kyrkslätts vatten Antti Levänen närvarade under 
paragrafen. 
 
Under diskussionen framförde ledamot Kim Åström följande förslag till 
anvisning:  
 
Man begär en utredning av Kyrkslätts andel av kostnaderna för 
depåalternativen, dvs. bruttokostnaderna för Kyrkslätt med beaktande 
också av de eventuella infrainvesteringarna som behövs. 
 
Förslaget till anvisning understöddes av Timo Haapaniemi, Antti Kilappa, 
Anna Sahiluoma och Piia Aallonharja. 
 
Förslaget till anvisning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt beslutsförslaget med följande 

anvisning: 
 
Man begär en utredning av Kyrkslätts andel av kostnaderna för 
depåalternativen, dvs. bruttokostnaderna för Kyrkslätt med beaktande 
också av de eventuella infrainvesteringarna som behövs. 
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Kommunstyrelsen § 353 31.10.2022 
Kommunstyrelsen § 387 21.11.2022 

 
Utlåtande om ansökan om inlösningstillstånd och om tillstånd till förhandsbesittningstagande 
gällande projektet kraftöverföringskabel 2 x 400 kV Esbo–Kyrkslätt 
 
Kommunstyrelsen 31.10.2022 § 353  
  
 
 
Beredare Kommungeodet Otso Kärkkäinen, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Ansökan om inlösningstillstånd 
 
Fortum Power and Heat Oy har hos statsrådet ansökt om permanent 
begränsning av fastigheters nyttjanderätt som behövs för 
inlösningstillstånd och tillstånd till förhandsbesittningstagande gällande 
kraftöverföringskabel Esbo – Kyrkslätt 2 x 400 kV. 
 
Med tillstånd till förhandsbesittningstagande avses med inlösningslagen 
(603/1977) förenligt förfarande, där sökanden med anledning av 
brådskande inledande av arbetena eller andra viktiga skäl får rätt att ta 
egendom som ska inlösas i sin besittning före inlösningsbeslutet avkunnats 
och sökanden erlagt där bestämd ersättning i ett samt ställt säkerhet om 
tilläggsersättning. 
 
I kraftledningsprojekt ansöker man i allmänhet om 
förhandsbesittningstagande. Om för byggnadsprojektet beviljats tillstånd till 
förhandsbesittningstagande, gör man vid det inledande mötet vid 
inlösningsförrättningen en tillträdessyn, varefter byggandet kan inledas. På 
inlösningsersättningen ska man betala en med inlösningslagen förenlig 
årlig ränta (6 %) från och med besittningstagandet. 
 
 
Byggande av jordkabelrutt 
 
I jordkabelns byggnadsskede varierar den bredd som behövs för 
arbetsområdet ungefär mellan 10 och 25 meter. 
 
Byggandet kan indelas i sex huvudskeden: 

1. Avlägsnande av trädbestånd längs rutten för grävningsarbetet 
2. Grävning av kabeldiken samt underborrning på kritiska områden 
3. Kabelläggning i cirka 500 m delar och täckning av schaktet 
4. Tillverkande och koppling av kabelförlängningar 
5. Ibruktagande och testning av förbindelsen 
6. Efterarbeten längs kabelrutten och återställande av arbetsplatsen 

 
Då jordkabeln blir färdig är bredden på ledningsområdet och området med 
byggnadsrestriktioner i normala situationer 8,2 meter och vid kablarnas 
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Kommunstyrelsen § 353 31.10.2022 
Kommunstyrelsen § 387 21.11.2022 

förlängningar i riktning med ledningen 12 meter bred på en 20 meters 
sträcka. 
 
Kommunens tidigare utlåtande och samarbetsavtal 
 
Kommunstyrelsen har 12.4.2021 (§ 129) beslutat ge ett utlåtande om 
jordkabelprojektet och kompletterat sitt utlåtanden 29.6.2021 (§ 295). 
 
Kommunen har gällande samarbetsavtalet förhandlat i fråga om 
planeringen, inlösningsförfarandet, byggandet och underhållet av kabeln 
om Kyrkslätts kommuns och Kyrkslätts vattens planeringsobjekt på 
kommunens område, allmänna områden och i Kyrkslätts vattens nätverk. I 
avtalet har man kommit närmare överens om hur kabeln installeras bland 
annat på gatuområde. I planeringen har man beaktat den i av 
kommunfullmäktige 30.8.2021 godkända detaljplanen för Kolabacken 
anvisade reserveringen för en jordkabelrutt på planens allmänna områden. 
 
Tilläggsmaterial till föredragningslistan: 

 Översiktskarta med pålnummer över jordkabelrutten (6 sidor), 
1:2000, datum 27.10.2022 

 Genomskärningsritningar över kabelinstallationssättet på olika 
pålavsnitt (4 sidor), datum 12.9.2022 och 15.9.2022 

 Jordkabelruttens sträckning på området för den av 
kommunfullmäktige 30.8.2021 godkända detaljplanen för 
Kolabacken, ritning 1:2000, datum 26.10.2022 

 
Föredragande    

Kommundirektör Tarmo Aarnio 
 
Beslutsförslag Kyrkslätts kommunstyrelse lämnar följande utlåtande till statsrådet om 

ansökan om inlösningstillstånd och om tillstånd till 
förhandsbesittningstagande gällande projektet kraftöverföringskabel 2 x 
400 kV Esbo–Kyrkslätt (ärendenummer VN/15245/2022):  
 
Kyrkslätts kommun förordar beviljandet av tillstånd till 
förhandsbesittningstagande för det nämnda projektet.  
 
Kyrkslätts kommun förutsätter att man i den närmare planeringen och 
byggandet av jordkabellinjen fäster särskild uppmärksamhet vid 
hanteringen av arbetsplatsvatten så att det inte i något byggnadsskede 
uppkommer skadliga konsekvenser för små vatten, vattendragen och 
Esbovikens Natura-område.  
 
Jordkabellinjen ska placeras i sluttningen på norra sidan av datacentralen 
på så sätt att dess synlighet stör möjligast lite. 
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Kommunstyrelsen § 353 31.10.2022 
Kommunstyrelsen § 387 21.11.2022 

Behandling Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 
kommungeodet Otso Kärkkäinen och direktör för affärsverket Antti 
Levänen presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Under behandlingen gav ledamot Tony Björk följande remitteringsförslag: 
Jag föreslår att ärendet återemitteras en vecka och behandlas på nytt 
7.11.2022. Orsaken är att utlåtandet inte följer kommunens tidigare 
linjedragning i frågan där även andra alternativ av dragningen skall tas i 
beaktande i beredningen. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Timo Haapaniemi, Kim Liljequist 
och Antti Kilappa. 
 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt remitteringsförslaget. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning 

och behandlar ärendet vid sitt sammanträde 7.11.2022. 
 
För kännedom kirjaamo.tem@gov.fi (riktas till statsrådet) 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 387    
882/14.04.00/2020    
 
 
Beredare Kommungeodet Otso Kärkkäinen, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Med anledning av Fortum Power and Heat Oy:s  ansökan om 
inlösningstillstånd och om tillstånd till förhandsbesittningstagande gällande 
projektet kraftöverföringskabel 2 x 400 kV Esbo – Kyrkslätt har kommunen 
ombetts ge ett utlåtande senast 24.11.2022. Utlåtandet ska riktas till 
statsrådet. 
 
Fortum Power and Heat Oy har till Kyrkslätts kommunstyrelse gjort upp en 
promemoria, som ingår som tilläggsmaterial, om de utredda 
ruttalternativen för projektet och besvärsprocessen. 
 
Tilläggsmaterial till föredragningslistan: 

 Översiktskarta med pålnummer över jordkabelrutten (6 sidor), 
1:2000, datum 27.10.2022 

 Genomskärningsritningar över kabelinstallationssättet på olika 
pålavsnitt (4 sidor), datum 12.9.2022 och 15.9.2022 

 Jordkabelruttens sträckning på området för den av 
kommunfullmäktige 30.8.2021 godkända detaljplanen för 
Kolabacken, ritning 1:2000, datum 26.10.2022 

 Fortum Power and Heat Oy:s promemoria (Esbo, 16.11.2022) med 
bilagor 
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Kommunstyrelsen § 353 31.10.2022 
Kommunstyrelsen § 387 21.11.2022 

 Som bilaga till promemorian Nylands NTM-centrals beslut om 
tillämpning av MKB-förfarande i ett enskilt fall (UUDELY/4825/2021, 
30.9.2022) 

 Som bilaga till promemorian Trafikledsverkets utlåtande om Fortum 
Power & Heat Oy:s ansökan om inlösningstillstånd gällande 
projektet kraftöverföringskabel 2 x 400 kV Esbo–Kyrkslätt 
(VÄYLÄ/5817/03.01.02/2020, 19.3.2021) 
 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kyrkslätts kommunstyrelse  

 
1 
lämnar följande utlåtande till statsrådet om ansökan om inlösningstillstånd 
och om tillstånd till förhandsbesittningstagande gällande projektet 
kraftöverföringskabel 2 x 400 kV Esbo–Kyrkslätt (ärendenummer 
VN/15245/2022):  
 
Kyrkslätts kommun förordar beviljandet av tillstånd till 
förhandsbesittningstagande för det nämnda projektet.  
 
Kyrkslätts kommun förutsätter att man i den närmare planeringen och 
byggandet av jordkabellinjen fäster särskild uppmärksamhet vid 
hanteringen av arbetsplatsvatten så att det inte i något byggnadsskede 
uppkommer skadliga konsekvenser för små vatten, vattendragen och 
Esbovikens Natura-område.  
 
Jordkabellinjen ska placeras i sluttningen på norra sidan av datacentralen 
på så sätt att dess synlighet stör möjligast lite.  
 
2 
beslutar justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 

Behandling Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen 
presenterade ärendet vid sammanträdet. Kommunarkitekt Tero 
Luomajärvi, kommungeodet Otso Kärkkäinen och direktör för affärsverket 
Kyrkslätts vatten Antti Levänen närvarade under denna paragraf. 
 
Under diskussionen framförde ledamot Kim Åström följande tilläggsförslag 
till utlåtandet: 
 
Kyrkslätt konstaterar att kommunens tidigare önskan varit att kabeln skulle 
placeras vid Bobäck mellan banan och Ring III. Vi förutsätter att det 
konstateras genom mätningar utförda av en oberoende part att 
hälsoriktvärdena underskrids i bostadsutrymmena som ligger närmast 
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Kommunstyrelsen § 353 31.10.2022 
Kommunstyrelsen § 387 21.11.2022 

kabeln då kabeln tas i bruk. Mätningen ska upprepas om kabelns kapacitet 
höjs väsentligt. 
 
Förslaget till tillägg understöddes av Timo Haapaniemi, Antti Kilappa, 
Anneli Granström och Carl-Johan Kajanti. 
 
Tilläggsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om 
det. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt  

 
1 
lämna följande utlåtande till statsrådet om ansökan om inlösningstillstånd 
och om tillstånd till förhandsbesittningstagande gällande projektet 
kraftöverföringskabel 2 x 400 kV Esbo–Kyrkslätt (ärendenummer 
VN/15245/2022):  
 
Kyrkslätts kommun förordar beviljandet av tillstånd till 
förhandsbesittningstagande för det nämnda projektet.  
 
Kyrkslätts kommun förutsätter att man i den närmare planeringen och 
byggandet av jordkabellinjen fäster särskild uppmärksamhet vid 
hanteringen av arbetsplatsvatten så att det inte i något byggnadsskede 
uppkommer skadliga konsekvenser för små vatten, vattendragen och 
Esbovikens Natura-område.  
 
Jordkabellinjen ska placeras i sluttningen på norra sidan av datacentralen 
på så sätt att dess synlighet stör möjligast lite.  
 
Kyrkslätt konstaterar att kommunens tidigare önskan varit att kabeln skulle 
placeras vid Bobäck mellan banan och Ring III. Vi förutsätter att det 
konstateras genom mätningar utförda av en oberoende part att 
hälsoriktvärdena underskrids i bostadsutrymmena som ligger närmast 
kabeln då kabeln tas i bruk. Mätningen ska upprepas om kabelns kapacitet 
höjs väsentligt. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
För kännedom kirjaamo.tem@gov.fi (riktas till statsrådet)
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Kommunstyrelsen § 354 31.10.2022 
Kommunstyrelsen § 388 21.11.2022 

 
Samarbetsavtal om planering av, inlösningsförfarande för, byggande av och underhåll av 2 x 
400 kV anslutningskablar 
 
Kommunstyrelsen 31.10.2022 § 354  
  
 
 
Beredare Kommungeodet Otso Kärkkäinen, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

 
Kyrkslätts kommun, Affärsverket Kyrkslätts vatten och Fortum Power and 
Heat Oy har förhandlat det bifogade samarbetsavtalet om planering av, 
inlösningsförfarande för, byggande av och underhåll av 2 x 400 kV 
anslutningskablar. Avtalet gäller Kyrkslätts kommuns och Kyrkslätts 
Vattens planeringsobjekt på kommunens område, på allmänna områden 
och i Kyrkslätts Vattens nätverk. Avtalet är underordnat statsrådets 
behandling och beslut gällande projektets ”Kraftöverföringskabel 2 x 400 
kV Esbo–Kyrkslätt” ansökan om inlösningstillstånd.   
 
Bilaga 2 är sekretessbelagd med stöd av Lagen om offentlighet i 
myndigheternas verksamhet (21.5.1999/621) 24 § 1 mom. 8 punkten. 
 
Bilagor till föredragningslistan: 

 samarbetsavtalet och bilagorna 1–4 till avtalet 
 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen 

 
1  
beslutar godkänna det bifogade samarbetsavtalet mellan Kyrkslätts 
kommun, Affärsverket Kyrkslätts vatten och Fortum Power and Heat Oy 
(FO-nummer 0109160-2) med bilagor och att avtalet ska undertecknas 
inom sex månader efter att beslutet vunnit laga kraft. Avtalet träder i kraft 
först genom avtalsparternas underskrifter. 
 
2 
beslutar berättiga kommundirektören att göra smärre justeringar i avtalet 
och befullmäktigar kommundirektören att underteckna avtalet. 
 
3 
beslutar att beslutet kan verkställas innan det har vunnit laga kraft. (143 § i 
kommunallagen) 
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Behandling Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 
kommungeodet Otso Kärkkäinen och direktör för affärsverket Antti 
Levänen presenterade ärendet vid sammanträdet. Kommungeodet Otso 
Kärkkäinen och direktör för affärsverket Antti Levänen lämnade 
sammanträdet efter behandlingen av denna paragraf kl. 18.27. 
 
 
Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning 
och behandlar ärendet vid sitt sammanträde 7.11.2022. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning 

och behandlar ärendet vid sitt sammanträde 7.11.2022. 
 
För kännedom avtalsparterna 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 388    
882/14.04.00/2020    
 
 
Beredare Kommungeodet Otso Kärkkäinen, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
 
Kyrkslätts kommun, Affärsverket Kyrkslätts vatten och Fortum Power and 
Heat Oy har förhandlat ett samarbetsavtal om planering av, 
inlösningsförfarande för, byggande av och underhåll av 2 x 400 kV 
anslutningskablar. Samarbetsavtalet ingår som bilaga. Avtalet gäller 
Kyrkslätts kommuns och Kyrkslätts Vattens planeringsobjekt på 
kommunens område, på allmänna områden och i Kyrkslätts Vattens 
nätverk. Avtalet är underordnat statsrådets behandling och beslut gällande 
projektets ”Kraftöverföringskabel 2 x 400 kV Esbo–Kyrkslätt” ansökan om 
inlösningstillstånd.   
 
 
Bilagor till föredragningslistan: 

 samarbetsavtalet och bilagorna 1–4 till avtalet 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen 

 
1  
beslutar godkänna det bifogade samarbetsavtalet mellan Kyrkslätts 
kommun, Affärsverket Kyrkslätts vatten och Fortum Power and Heat Oy 
(FO-nummer 0109160-2) med bilagor och att avtalet ska undertecknas 
inom sex månader efter att beslutet vunnit laga kraft. Avtalet träder i kraft 
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först genom avtalsparternas underskrifter. 
 
2 
beslutar berättiga kommundirektören att göra smärre justeringar i avtalet 
och befullmäktigar kommundirektören att underteckna avtalet. 
 
3 
beslutar att beslutet kan verkställas innan det har vunnit laga kraft. (143 § i 
kommunallagen) 

 
 
Behandling Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 

kommunarkitekt Tero Luomajärvi, kommungeodet Otso Kärkkäinen och 
direktör för affärsverket Kyrkslätts vatten Antti Levänen närvarade under 
denna paragraf.   
 
Under diskussionen gav ledamot Kim Åström följande tilläggsförslag: 
 
Tilläggspunkt 4 i beslutet:  
Punkt 4: att till beslutet läggs till inskrivningen som fanns i det tidigare 
utlåtandet: ”Fortum ska låta göra en mätning utförd av en oberoende part 
för att säkerställa att hälsoriktvärdena underskrids i bostadsutrymmena 
som ligger närmast kabeln då kabeln tas i bruk. Mätningen ska upprepas 
om kabelns kapacitet höjs väsentligt.” 
 
Förslaget till tillägg understöddes av Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja, 
Anneli Granström, Carl-Johan Kajanti, Saara Huhmarniemi och Antti 
Kilappa. 
 
Tilläggsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om 
det. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1  
godkänna det bifogade samarbetsavtalet mellan Kyrkslätts kommun, 
Affärsverket Kyrkslätts vatten och Fortum Power and Heat Oy (FO-
nummer 0109160-2) med bilagor och att avtalet ska undertecknas inom 
sex månader efter att beslutet vunnit laga kraft. Avtalet träder i kraft först 
genom avtalsparternas underskrifter. 
 
2 
berättiga kommundirektören att göra smärre justeringar i avtalet och 
befullmäktigar kommundirektören att underteckna avtalet 
 
3 
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att beslutet får verkställas innan det har vunnit laga kraft. (kommunallagen 
143) 
 
4 
att till beslutet läggs till inskrivningen som fanns i det tidigare utlåtandet:  
”Fortum ska låta göra en mätning utförd av en oberoende part för att 
säkerställa att hälsoriktvärdena underskrids i bostadslokalerna som ligger 
närmast kabeln då kabeln tas i bruk. Mätningen ska upprepas om kabelns 
kapacitet höjs väsentligt.” 

 
För kännedom Avtalsparterna
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Ändring av förvaltningsstadgan (fge) 
  
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 389    
209/00.01.01/2021    
 
 
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen och kommunjurist Hannu Sorvari, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Enligt 90 § 1 mom. kommunallagen ska förvaltningsstadgan innehålla 
behövliga bestämmelser om åtminstone 1) ordnandet av förvaltningen och 
verksamheten, 2) besluts- och förvaltningsförfarandet och 3) fullmäktiges 
verksamhet. Förvaltningsstadgan kan med stöd av 1 mom. även innehålla 
andra bestämmelser än de som uttryckligen förutsätts i kommunallagens 
bestämmelse i fråga.  
 
Den gällande förvaltningsstadgan för Kyrkslätts kommun har godkänts i 
kommunfullmäktige 30.8.2021 och trätt i kraft 31.8.2021.   
 
Under det dryga året som förvaltningsstadgan har tillämpats har det 
framkommit behov att både korrigera och förnya den. Efter den nu 
föreslagna snäva första fasen är avsikten är att börja bereda ett grundligt 
förnyande av förvaltningsstadgan. Målet för det större förnyandet är att 
åstadkomma en bra förvaltningsstadga både när det gäller klarhet och 
användbarhet. Då är avsikten att få tillräckligt många representanter för 
förtroendevalda och tjänsteinnehavare med i beredningen.   
 
De ändringar som görs i detta förslag fokuserar på tekniska korrigeringar 
och korrigeringar som beror på laguppdateringar. Enligt förslaget ska 
Kyrkslätts kommuns nya förvaltningsstadga träda i kraft 1.1.2023. Ur 
förtroendemannaorganisationens perspektiv finns det två ändringsförslag 
av ansenlig betydelse. Det ena är förslaget av serviceområdet för bildning 
och fritid att ändra tjänstebeteckningarna på de ledande 
tjänsteinnehavarna underställda de nämnder som svarar för undervisnings- 
och fostringsarbetet och precisera uppgiftsbeskrivningarna. Ett annat 
ändringsförslag av detta slag gäller styrelsens övervakningsuppgift som 
gäller beslut som fattats med beslutanderätt som delegerats av en nämnd. 
Avsikten är att ge denna övervakningsuppgift tillbaka till nämnden i fråga, 
så som förfaringssättet var under den förvaltningsstadga som tidigare var i 
kraft.    
 
I och med välfärdsområdesreformen, som träder i kraft i början av år 2023, 
upphör till största delen vård- och omsorgsnämndens och vård- och 
omsorgssektionens uppgifter. I praktiken återstår för nämnden endast att 
godkänna verksamhetsberättelsen för år 2022 och rådgivning och 
beredningsuppgifter som gäller eventuella begäranden om omprövning och 
rättegångar som blivit anhängiga före år 2023. Det föreslås ändå att vård- 
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och omsorgsnämnden och vård- och omsorgssektionen hålls kvar i 
förvaltningsstadgan ända till den större reformen våren 2023. Enligt den 
gällande förvaltningsstadgan fungerar vård- och omsorgsdirektören som 
föredragande i nämnden. Eftersom det från och med 1.1.2023 inte längre 
finns någon vård- och omsorgsdirektör i kommunen föreslås det att det i 
detta beslut inkluderas att förvaltningsdirektören från och med början av år 
2023 fungerar som föredragande i vård- och omsorgsnämnden.   
 
Ändringsförslagen till förvaltningsstadgan som parallelltexter ingår som 
bilaga till förslaget. Förslaget har uppgjorts så att ändringarna står i högra 
spalten och de har framhävts med kursiv och understrykningar. Dessutom 
är de punkter som föreslås avlägsnas överstrukna.    

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
i enlighet med bilagan godkänna och föreslå att fullmäktige godkänner den 
bearbetade förvaltningsstadgan, som träder i kraft 1.1.2023 
 
2 
föreslå att kommunfullmäktige godkänner att förvaltningsdirektören från 
och med 1.1.2023 tills vidare fungerar som föredragande i vård- och 
omsorgsnämnden. 

 
 
Behandling  Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen presenterade ärendet vid 

sammanträdet. 
 
Kommunfullmäktiges I vice ordförande Reetta Hyvärinen lämnade 
sammanträdet efter behandlingen av den här paragrafen kl. 17.51. 
 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning. 
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Begäran om omprövning av direktören för serviceområdet för bildnings- och fritidstjänsters 
tjänsteinnehavarbeslut 25.10.2022 § 96, Ändringar av tjänstebeteckningar inom 
serviceområdet för bildning och fritid 
  
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 390    
1112/00.01.01/2022    
 
 
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen och kommunjurist Hannu Sorvari, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Bildningsdirektören har genom ett beslut 25.10.2022 ändrat 
tjänstebeteckningar inom serviceområdet för bildning och fritid.  
 
En kommuninvånare har 11.11.2022 lämnat en begäran om omprövning 
av ändringen av tjänstebeteckningarna. Eftersom ändringssökandens 
hemort är Kyrkslätt har hon som kommunmedlem rätt att begära 
omprövning. Begäran om omprövning har inkommit inom utsatt tid. 
 
I begäran om omprövning krävs att bildningsdirektörens beslut upphävs. 
Ändringssökanden anser att bildningsdirektören har överskridit sina 
befogenheter och fattat ett tjänsteinnehavarbeslut som är i strid med 
Kyrkslätts förvaltningsstadga och att bildningsdirektören saknar 
befogenheter att ändra de i förvaltningsstadgan fastställda beteckningarna 
på tjänsterna. Ändringssökanden konstaterar att bildningsdirektören inte 
självständigt kan ändra befogenheter för tjänsterna. Dessutom konstaterar 
ändringssökanden att beslutet inte heller har fattats enligt 
personalsektionens principer. Enligt ändringssökanden är 
bildningsdirektörens beslut lagstridigt. 
 
Begäran om omprövning ingår som tilläggsmaterial. 
 
 
Bakgrund 
 
Bildningsdirektörens beslut grundar sig på organisationsändringen inom 
serviceområdet för bildnings och fritid, som anknyter till ändringen av 
organisationen och uppgifterna inom hela kommunsektorn samt det av 
kommunstyrelsen givna uppdraget att utveckla processerna och 
kostnadseffektiviteten samt personalens välmående. Inom serviceområdet 
gick man igenom en grundlig utvecklingsprocess i fråga om styrkorna, 
utvecklingsobjekten och -idéerna i augusti–september 2022. I processen 
engagerades cheferna och förvaltningen. Resultatet blev att 
serviceområdets ledningsgrupp gick inför en ändring av serviceområdets 
organisation, som också ändringarna av beteckningarna grundar sig på. 
Efter diskussionerna fattade direktören för serviceområdet 
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tjänsteinnehavarbeslut 25.10.2022 96/2022, genom vilket hon ändrade 
följande tjänstebeteckningar:  
1) Beteckningen på tjänsten som direktör för finsk utbildning till 
utbildningsdirektör; tjänsteinnehavaren arbetar som direktör för 
servicegruppen för utbildningstjänster.  
2) Beteckningen på tjänsten som direktör för finsk småbarnspedagogik till 
direktör för småbarnspedagogik; tjänsteinnehavaren arbetar som direktör 
för servicegruppen för småbarnspedagogik. 
3) Beteckningen på tjänsten som direktör för fritidstjänster till fritidsdirektör; 
tjänsteinnehavaren arbetar som direktör för servicegruppen för 
fritidstjänster.  
4) Beteckningen på tjänsten som direktör för svensk småbarnspedagogik 
och utbildning till utbildningschef; tjänsteinnehavaren arbetar i 
servicegruppen för utbildningstjänster.  
 
Personalbeslutet i fråga övervakades av kommunstyrelsen i samband med 
31.10.2022 § 361. Kommunstyrelsen utnyttjade inte sin övertagningsrätt i 
beslutet i fråga. 
 
Vid beredningen av ärendet har man begärt och fått en tilläggsutredning, 
enligt vilken: 
 
1. en dialog enligt samarbetslagen har förts med tjänsteinnehavarna i 
fråga. I dialogen har personerna förhållit sig positiva till ändringen.  
 
2. ledningsgruppen för serviceområdet för bildning har arbetat med frågan i 
september 2022. Bildningsdirektören har i sin presentation på strategi- och 
ekonomiseminariet 2.9.2022 informerat kommunfullmäktige om det 
pågående utvecklingsarbetet. Nämnderna inom bildningen har informerats 
om reformen vid nämndernas gemensamma budgetaftonskola om 
utveckling 14.9.2022. Så fort som ledningsgruppens arbete blivit färdigt 
och en lösningsmodell hittats har bildningsdirektören diskuterat frågan med 
ordföranden för svenska nämnden för fostran och utbildning 4.10.2022.  
 
3. Alla de tre nämnderna har informerats om servicegruppsreformen i 
bildningsdirektörens aktuella ärenden vid sammanträdena i oktober–
november 2022. Dessutom har resultaten av enkäten till förvaltningen och 
cheferna behandlats i samarbetsgruppen för serviceområdet för bildning 
och fritid 23.9.2022. 
 
 
Ärenden som ska avgöras 
 
De synpunkter som ändringssökanden anför som stöd för sin begäran om 
omprövining är sammanfattat följande:   

 
1. Påståendet att bildningsdirektören inte enligt förvaltningsstadgan har 

befogenheter att ändra beteckningar: frågan är om det finns befogenheter 
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för ändringen av beteckningen och om direktören för serviceområdet alltså 
har kunnat ändra de berörda tjänsternas beteckningar så som hon gjort.  

2. Påståendet att de berörda tjänsternas befogenheter ändå inte kan ändras 
genom ändring av beteckningen: frågan är om det i det förfarande som nu 
ska utvärderas har fattats ett beslut om den berörda tjänstens 
befogenheter och, om så är fallet, om ett sådant beslut åtminstone till 
någon del har fattats i strid med förvaltningsstadgan. 

3. Observationen om att bildningsdirektörens beslut inte fattats enligt 
personalsektionens anvisningar: frågan är om det finns anvisningar av 
personalsektionen och hur de i så fall påverkar ärendet som är föremål för 
begäran om omprövning 
 
 
Motiveringar och förslag om avgörande 
 
1.  
I 26 § i Kyrkslätts kommuns förvaltningsstadga konstateras bl.a. att 
direktören för serviceområdet för sitt eget ansvarsområdes del beslutar om 
ändring av beteckningar enligt principer som ges av personalsektionen. Till 
denna del har bildningsdirektören agerat enligt de befogenheter som 
förvaltningsstadgan ger henne och har inte överskridit sina befogenheter. 
 
Ändringen av beteckningen är därmed inte i strid med förvaltningsstadgan.  
 
2. 
I 66 § i den nuvarande förvaltningsstadgan definieras fritidsdirektörens 
befogenheter och i 64 § definieras befogenheterna för direktörerna för 
utbildning och småbarnspedagogik i vardera språkgruppen (finska och 
svenska). Bildningsdirektörens beslut, som är föremål för begäran om 
omprövning, ingriper inte i dessa befogenhetsstadgor, utan de eventuella 
ändringarna tillställs till denna del styrelsen och fullmäktige för behandling. 
 
Trots att man genom beslutet inte direkt ingriper i 
befogenhetsbestämmelserna och det trots att det är tillåtet att ändra 
beteckningarna bör man observera att nämndernas befogenheter till 
anställning till de tjänster som nu är under behandling definieras i 
paragraferna 62 och 63 i förvaltningsstadgan. Paragraferna i fråga föreslås 
upphävas. Det problematiska är att det för närvarande råder en 
motsägelse mellan dessa punkter i förvaltningsstadgan och 19 § i 
förvaltningsstadgan om direktören för serviceområdets uppgifter och 
allmänna befogenheter. I §9 § fjärde punkten i förvaltningsstadgan finns en 
hänvisning enligt vilken kommunstyrelsens och nämndens befogenheter 
har företräde före direktören för serviceområdets befogenheter vid 
besättning av tjänster. Formellt åsidosätter dildningsdirektörens beslut inte 
förvaltningsstadgan, även om det förutser den tänkta ändringen av 
förvaltningsstadgan. I fortsättningen vore det ändå bra att vid tillämpandet 
av förvaltningsstadgan i mån av möjlighet också beakta de indirekta 
konsekvenserna.  
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I den påbörjade ändringen av förvaltningsstadgan strävar man efter att 
avlägsna motsägelserna och förbättra användbarheten av 
förvaltningsstadgan. Enligt planen ska ändringen göras i minst två faser. I 
detta ärende tillställs förslagen om ändring av förvaltningsstadgan till sina 
relevanta delar kommunstyrelsen 21.11.2022 och fullmäktige 12.12.2022 
för behandling i en separat paragraf.  
 
Man bör också observera att målet för bildningsdirektörens beslut är 
rationalisering av förvaltningen och inbesparingar. I ändringen förverkligas 
dessutom den språkliga jämlikheten, och den har ett omfattande 
beredningsarbete bakom sig. I praktiken är det viktigt att det i utvecklingen 
av serviceområdet finns samarbete mellan direktören för serviceområdet 
och nämnden. 
 
Bildningsdirektören har inte genom sitt beslut 25.10.2022 begränsat 
befogenheterna som gäller tjänsterna. När detta beslutsförslag bereds 
enligt det framlagda materialet har man under processen också hållit 
kontakt med de nämnder som berörs av ärendet. Beredningsarbetet för 
beslutet har varit omfattande och grundligt.  
 
3. 
Som svar på påståendet om åsidosättande av personalsektionens 
principer i begäran om omprövning må det konstateras att Kyrkslätts 
kommun för närvarande saknar gällande principer för ändring av 
beteckningar som bekräftats av personalsektionen. 
 
  
 
 
Med ovan nämnda motiveringar är bildningsdirektörens beslut inte 
lagstridigt. 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar förkasta den 11.11.2022 inkomna begäran om 

omprövning av ändringen av tjänstebeteckningarna inom serviceområdet 
för bildning och fritid. 
 
Motiveringar: Beslutet är inte lagstridigt. 

 
 
Behandling Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen presenterade ärendet vid 

sammanträdet. 
 
Under diskussionen gav ledamot Anna Aintila följande remitteringsförslag: 
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Remitteras och föreläggs för behandling vid kommunstyrelsens följande 
sammanträde. Det nuvarande beslutsförslaget skulle innebära att 
kommunfullmäktiges uppdatering av förvaltningsstadgan delvis var ett 
passivt beslut, då den korrekta marschordningen skulle vara att ombesörja 
uppdateringen av förvaltningsstadgan först, så att risken för 
kommunalbesvär orsakade av motstridiga punkter minskade, i synnerhet 
då man i det föreslagna bemötandet erkänt att vissa punkter i begäran om 
omprövning delvis stämmer. Bemötandet i punkt 1 motiverar inte 
egentligen hur den motstridiga punkten i förvaltningsstadgan (möjligtvis) 
betyder att beslutet kunde stå i strid med förvaltningsstadgan. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Josephine Frimodig, Carl-Johan 
Kajanti och Kim Åström. 
 
Remitteringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden 
konstaterade att man måste rösta om saken. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
fortsatt behandling av ärendet röstar ”ja” och de som understöder 
remittering av ärendet röstar ”nej”. 
 
Vid omröstningen gavs 5 ja-röster, 7 nej-röster och en röstade blankt. 
 
Remitteringsförslaget fick fler röster, så kommunstyrelsen beslutade att 
ärendet remitteras för ny beredning. 
 
Ja-röster: Harinen Ari, Sahiluoma Anna, Huhmarniemi Saara, Kilappa Antti 
och Frantsi-Lankia Marjut 
 
Nej-röster: Aintila Anna, Frimodig Josephine, Kajanti Carl-Johan, Åström 
Kim, Haapaniemi Timo, Granström Anneli och Aallonharja Piia 
 
Markus Myllyniemi röstade blankt. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade remittera ärendet för ny beredning. 
 
För kännedom ändringssökanden
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Ekonomisk uppföljningsrapport 10/2022 
  
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 391    
377/02.02.02/2022    
 
 
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
De externa utfallen enligt organ och inkomst- och utgiftstyp ingår som 
bilaga. För köp av tjänster finns dessutom en kontospecifik rapport för de 
största kontospecifika anslagens del. Verksamhetsbidragets ökning i 
september utan den specialiserade sjukvården är jämfört med året innan 
3,9 % och 6,1 miljoner euro, då det finns 5,0 % mera anslag att tillgå 
jämfört med i bokslutet 2021. 
  
Allmänt sett är anslagsreserveringens tillräcklighet för köptjänsterna ett 
problem. I budgeten har bortsett från den specialiserade sjukvården 
reserverats 7,3 % mindre anslag än vad som användes år 2021. Ökningen 
av köp av tjänster jämfört med september i fjol är 7,6 %. Anslagen 
överskrids i synnerhet inom tjänsterna för äldre, vilket beror på att Esbo 
sjukhus kostnader ökat med 1,5 milj. euro och att hyrningen av personal 
ökat med 1,9 milj. euro jämfört med motsvarande tidpunkt ifjol på grund av 
svårigheter att rekrytera personal.  
 
Samkommunen HUS underskott har ökat, och HUS bedömer att Kyrkslätts 
andel av underskottet som ska faktureras är 3,2 milj. euro, men å andra 
sidan ser anslaget för användning av specialiserad sjukvård ut att 
underskridas, så överskridningen kommer inte att vara lika stor som det 
beräknade underskottet. Man utgick ifrån att coronakostnaderna och -
stödet utgår då budgeten uppgörs. Coronastöd beviljas ändå även för det 
kommande året, vilket uppskattningsvis påverkar inkomstflödet för 
serviceområdet för vård och omsorg med 4 milj. euro.  
 
Resultatet i situationen i slutet av oktober uppvisar ett underskott på 1,8 
milj. euro. Försäljningen av välfärdscentralen och bokföringen av 
markanvändningsersättningar i resultatet förbättrar klart resultatet så det 
blir ett överskott i bokslutet. 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar den ekonomiska uppföljningsrapporten 

10/2022 för kännedom. 
 
Behandling Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Espoon seudun koulutuskuntayhtymä Omnias samkommunsstämma 13.12.2022 
  
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 392    
530/00.04.02/2022    
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Espoon Seudun koulutuskuntayhtymä Omnias samkommunsstämma hålls 
tisdag 13.12.2022 kl. 11.00 på adressen Kyrkogatan 16 A, restaurang 
Henricus, Esbo centrum. Man kan också delta via Teams. 
 
Länken för deltagande i sammanträdet skickas till representanterna per e-
post före sammanträdet. Man har bett att sammanträdesrepresentanternas 
kontaktuppgifter samt fullmakt sänds per e-post till Omnias registratur. 
 
Enligt 60 § i kommunallagen ska medlemskommunens kommunstyrelse  
separat utse en representant till varje samkommunsstämma. Enligt 
kommunallagen är mandattiden för representanten vid 
samkommunsstämman en samkommunsstämma. 
 
Timo Haapaniemi var kommunens representant vid Omnias 
samkommunsstämma 25.5.2022. 

 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar    

 
1  
välja kommunens representant till Espoon seudun koulutuskuntayhtymä 
Omnias samkommunsstämma 13.12.2022   
 
2  
om givande av eventuella anvisningar till kommunens representant. 

 
 
Behandling Under diskussionen föreslog ledamot Kim Åström att Timo Haapaniemi 

väljs till kommunens representant. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt    

 
1  
välja Timo Haapaniemi till kommunens representant till Espoon seudun 
koulutuskuntayhtymä Omnias samkommunsstämma 13.12.2022   
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2  
att inte ge särskilda anvisningar till kommunens representant. 

 
För kännedom Omnia, den utsedda representanten
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Svar på fullmäktigemotion 17/2021: En oberoende utredning och ett åtgärdsprogram för 
förbättring av personalens välmående (fge) 
 
Kommunfullmäktige 31.05.2021 § 52  
  
 
 

 
De Grönas fullmäktigegrupp lämnade följande motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 31.5.2021: 
 
”Fullmäktigemotion: Kommunen bör utarbeta en oberoende utredning och 
ett åtgärdsprogram för förbättring av personalens välmående 
 
Kyrkslätts kommuns personalomsättning har varit oroväckande stor och 
flera sektorer har rapporterat om rekryteringsproblem. På basis av 
Kyrkslätts kommuns arbetshälsoenkät 2020 är personalens bedömning av 
frågan ”Jag har tillräckligt med tid att göra mitt arbete” den svagaste i 
jämförelsekommunerna och situationen har försämrats från året innan.  
Det här berättar om belastning av personalen. 
 
Oroväckande är att av arbetshälsoenkäten framgår att 28,9 % av 
arbetstagarna har upplevt psykiskt våld under det senaste året.  
I samband med behandlingen av personalberättelsen (kommunstyrelsen 
12.4.2021) framgick att personalen rapporterat om beslutsfattarnas 
osakliga uppförande mot tjänsteinnehavare. 
 
Man bör ingripa i dessa problem. Kyrkslätt har inte råd att förlora kunnig 
personal. En välmående och engagerad personal skapar förutsättningar för 
produktion och utveckling av kommunens tjänster.  
 
Vi undertecknade ledamöter förutsätter att Kyrkslätt utarbetar en 
oberoende utredning om personalens välmående och ett åtgärdsprogram 
för att förbättra personalens välmående. 
 
 
De Grönas fullmäktigegrupp” 
 
Utöver av De Grönas fullmäktigegrupp hade motionen undertecknats av 
följande fullmäktigeledamöter: Miika Engström, Carl-Johan Kajanti, Irja 
Bergholm, Marjut Frantsi-Lankia, Linda Basilier, Outi Saloranta-Eriksson, 
Antti Kilappa och Timo Haapaniemi 
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Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
 
  
 
Personalsektionen 24.08.2022 § 43  
  
 
 
Beredare Personaldirektör Kristina Stenius, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 Arbetarskyddschef Sonja Kotakallio, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Av fullmäktigemotionen framgår tre separata orosmoment: Arbetets 
belastning, psykiskt våld och mobbning av tjänstemän särskilt från 
beslutsfattarnas sida och den stora personalomsättningen lyfts fram.  
 
I kommunerna genomförs årligen en arbetshälsoenkät. I enkäten kartläggs 
bl.a. personalens erfarenheter av tillräckligheten av tiden för att få arbetet 
gjort, det psykiska och fysiska våld som upplevs i arbetet och om 
arbetstagaren rekommenderar sin arbetsplats för bekanta.   
 
I fråga om det upplevda psykiska och fysiska våldet har resultaten 
försämrats inom alla serviceområden från år 2020 till år 2021. Upplevt 
psykiskt och fysiskt våld rapporterades till personalsektionen våren 2022.  
 
Man satsar på att förebygga våld och att förbereda sig i förväg för det. 
Bedömning av faror och risker i arbetet är kontinuerlig verksamhet som 
man regelbundet påminner om. Personalen utbildas enligt behov om 
temat. Arbetsgivarens skyldighet är att avlägsna eller minska de 
identifierade riskerna. 
 
Uppdateringen av anvisningen Harmonisk vardag inleds under hösten. 
Arbetarskyddet har i fråga om riskerna systemet WPro som sitt verktyg, 
och användningen av systemet har effektiverats. Arbetarskyddet 
rapporterar regelbundet det våld som personalen upplevt för 
personalsektionen. 
 
Resultatet av erfarenheten av tillräcklig tid har hållits oförändrad åren 2020 
och 2021. Den ständiga brådskan och ökningen av antalet kunder belastar. 
De administrativa uppgifterna har ökat. Coronan ökade belastningen. 
Delande av arbetsbördan, rättidig och tillräcklig introduktion, tydligare 
arbetsmål, prioritering av arbetsuppgifterna och att göra tillsammans, gott 
chefsarbete lyfts fram som viktiga faktorer. Man har sökt lösningar bl.a. 
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genom en öppen och diskuterande atmosfär, effektiverad informering och 
kommunikation, individuella samtal och gruppsamtal, individuellt 
iakttagande, samarbete, tilläggsresurser, delande av kunnande, 
förändringsstyrning.  
 
Avgångsomsättningen har åren 2020 och 2021 hållits nästan lika, cirka 
12 %. Andelen personer som rekommenderar arbetsplatsen har under 
åren 2020 och 2021 varit lika, 74 %. År 2019 var procentandelen 76 %. 
 
Våren 2022 genomfördes för första gången en egen arbetshälsoenkät för 
cheferna. Enkäten genomfördes med Kevas verktyg. På basis av enkäten 
valdes ledarskap, belöning, utveckling av kunnandet och 
tidsanvändningen/tillräckligheten av arbetstiden som utvecklingsobjekt på 
kommunnivå. 
 
Åtgärder är bl.a. regelbundna infomöten/utbildningar producerade av de 
gemensamma tjänsterna, inskolning av cheferna, att leda sig själv och 
tidsanvändningen, utveckling av rekryteringen samt genomgång av 
verksamhetsmodellerna, processerna och arbetsredskapen, bedömning 
och prioritering.  
 
Arbetshälsoenkäten för personalen har genomförts tre gånger med Kevas 
verktyg. Kevas verktyg möjliggör jämförelse med andra aktörer inom 
kommunala sektorn. Kommunerna kan också följa upp utvecklingen av 
sina resultat eftersom enkäten upprepas i samma format. Avsikten är att 
upprepa chefsenkäten som genomfördes i våras. 
 
De tillgängliga verktygen gör det möjligt att kartlägga personalens 
välbefinnande. På basis av enkätresultaten har man valt 
utvecklingsobjekten och åtgärderna. Det viktiga är att följa upp vidtagandet 
av åtgärderna och bedöma effektiviteten. Man bör fästa större 
uppmärksamhet vid detta och kommunicera bättre för hela personalen.  
 
Jag föreslår att en arbetshälsoenkät för personalen genomförs på hösten 
med Kevas verktyg. För cheferna genomförs en arbetshälsoenkät på nytt 
våren 2023 med Kevas verktyg. 
 
Under våren 2023 föreläggs för beslut vilket verktyg som ska användas 
eller vilken serviceproducent som ska anlitas.   
 
Det skulle vara bra att utarbeta ett arbetshälsoprogram för flera år för 
kommunen. Programmet uppdateras årligen i den mån det är nödvändigt. 
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Samarbetet med beslutsfattarna och tjänsteinnehavarna utvecklas. 
Kommunstyrelsen och personalsektionen håller en gemensam aftonskola 
där temat är bl.a. rekryteringen i kommunen och resultaten av arbetshälso- 
och chefsenkäten. 
 

Föredragande Personaldirektör Kristina Stenius   
 
Beslutsförslag Personalsektionen beslutar 

 
1 
att en arbetshälsoenkät för personalen genomförs på hösten och en 
arbetshälsoenkät för cheferna genomförs på våren med Kevas verktyg. 
 
2 
att ett arbetshälsoprogram utarbetas inom kommunen. 
 
3 
att det föreläggs för beslut vilket verktyg som ska användas eller vilken 
serviceproducent som ska anlitas för arbetshälsoenkäten från och med år 
2023. 

 
 
Behandling Personaldirektören berättade om pågående och planerade åtgärder. 

Personalsektionen diskuterade ärendet. Konstaterades att det vore bra att 
informera om åtgärderna i större utsträckning inom organisationen för att 
öka kännedomen. Under diskussionen kom personalsektionen och 
kommunstyrelsens ordförande överens om att tidpunkten för 
personalsektionens och kommunstyrelsens gemensamma aftonskola är 
4.10.2022. Detaljerna för aftonskolan preciseras senare. 

 
Beslut Personalsektionen beslutade enligt förslaget. 
 
För kännedom Kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige 
 
Kommunstyrelsen 26.09.2022 § 310  
  
 
 
Beredare Personaldirektör Kristina Stenius, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 Arbetarskyddschef Sonja Kotakallio, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar ge ovanstående svar på fullmäktigemotion 
17/2021 och föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är 
tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Behandling 

Under behandlingen gav ledamot Saara Huhmarniemi följande 
remitteringsförslag: 
 
Under remitteringen utreds möjligheter att utarbeta en oberoende 
utredning och ett åtgärdsprogram för att förbättra personalens välmående. 
Motiveringar: Det nu föreslagna svaret på fullmäktigemotionen är en 
beskrivning av situationen, men inte den åtgärd som krävs i initiativet för 
att förbättra personalens välmående. Personalomsättningen inom 
Kyrkslätts kommun är fortfarande mycket kraftig och har inte förbättrats 
efter den tidpunkt då initiativet lämnades. Åtgärder som föreslås i initiativet: 
att utarbeta en oberoende utredning och ett åtgärdsprogram är alltså 
fortfarande aktuella och motiverade. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Markus Myllyniemi. 
 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt remitteringsförslaget. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning. 
 
För kännedom kommunfullmäktige 
 
Personalsektionen 09.11.2022 § 56  
  
 
 
Beredare Personaldirektör Kristina Stenius, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Kommunstyrelsen beslutade 26.9.2022 remittera för beredning svaret på 
fullmäktigemotion 17/2021 om en obeorende utredning och ett 
åtgärdsprogram för förbättring av personalens välmående. 
Kommunstyrelsen motiverade remitteringen med att svaret på 
fullmäktigemotionen är en beskrivning av situationen men inte den åtgärd 
som krävs i initiativet för att förbättra personalens välmående. I 
fullmäktigemotionen har det som åtgärder föreslagits att en oberoende 
utredning görs och att ett åtgärdsprogram utarbetas. 
 
Så som det redan har konstaterats i det tidigare svaret gör kommunen 
årligen en arbetshälsoenkät för personalen genom att utnyttja ett verktyg 
av en utomstående instans, KEVA. Enkäten har nu fyra gånger genomförts 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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med samma frågor, varvid vi har tillgång till väderfulla uppföljnings- och 
trenddata. Cheferna har årligen fått anvisningar om att behandla resultaten 
tillsammans med personalen och likaså tillsammans med personalen välja 
utvecklingsobjekten på basis av resultaten för egen enhet. En utmaning är 
att alla arbetsenheter på grund av det lilla antalet svarande inte 
nödvändigtvis får enhetsspecifika resultat, oavsett vilket verktyg man 
använder eller av vilken instans enkäten görs. I sådana fall har enheten 
utnyttjat resultaten för den högre enheten, på basis av vilka 
utvecklingsobjekten har valts. 
 
För år 2022 har resultaten på kommunnivå i huvudsak förbättrats eller 
hållits på samma nivå som år 2021. I synnerhet har medeltalen för 
påståendena om arbetet som närmaste chef genomgående stigit (0,1–0,2 
enheter) och är därmed delvis de högsta under de fyra mätningsåren. 
Kyrkslätts kommuns resultat jämfört med kontrollkommunerna har 
förbättrats sedan 2021, och medeltalen för påståendena var år 2022 i fråga 
om Kyrkslätt i genomsni9tt högre än i kontrollkommunerna. I fråga om 
arbetet som närmaste chef är Kyrkslätts resultat ju bland de bästa jämfört 
med kontrollkommunerna.  
 
Detta indikrerar att det målmedvetna arbetet som inom enheterna pågått i 
flera år har gett resultat. Vi är ändå medvetna om att det ännu finns saker 
att göra, och vi ska satsa uttryckligen på åtgärder och inte på att göra nya 
utredningar. Kommunens operativa ledning har på basis av resultaten av 
årets enkät på kommunnivå valt säkerställande av tillräcklig arbetstid och 
ledarskapets öppenhet till utvecklingsobjekt på kommunnivå.  
Åtgärderna för att säkerställa tillräcklig arbetstid varierar på de olika 
nivåerna inom verksamheten. Till exempel i barngrupper inom 
småbarnspedagogiken är det viktigt att pedagogerna har tillräckligt med tid 
för barnen, medan en lönesekreterare ska ha tillgång till de rätta verktygen 
och systemen, och det ska finnas tillräckligt med administrativ personal för 
beredning som stöder beslutsfattande i förtroendeorganen. Kyrkslätt har 
kunniga chefer som tillsammans med sin underställda personal klarar av 
att vidta de åtgärder som varje enhet kommer att välja åt sig på basis av 
resultaten av arbetshälsoenkäten år 2022. Det viktigaste i denna situation 
är ju att ge dem arbetsro för att främja saken. Om en chef och/eller 
personalen upplever att de behöver utomstående hjälp med behandling av 
resultaten, valet av utvecklingsobjekt och/eller främjandet av åtgärder kan 
de vara i kontakt med personalenheten och arbetarskyddet för att få hjälp. 
Eftersom personalenhetens och arbetarskyddets egna resurser ändå inte 
är tillräckliga för att t.ex. i stor utsträckning hålla respons- och 
utvecklingsworkshopar, har personalenheten begärt ett anbud om att 
ordna en sådan som köpt tjänst av samarbetspartnern inom 
företagshälsovård Terveystalo. 
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Kommunens operativa ledning strävar nästa år efter att föregå med gott 
exempel för att öka öppenheten i ledarskapet. Som första åtgärd sparas 
promemoriorna av kommunens ledningsgrupp från och med oktober på 
Majakka, kommunens intranät. Ledningsgruppen kommer också på flera 
andra sätt att öka informationen och interaktionen med personalen. 
 
Beredningen av ett arbetshälsoprogram på kommunnivå pågår också. 
Programmet omfattar flera år och uppdateras årligen. Där kommer vi också 
att beakta de utvecklingsobjekt som lyfts fram i arbetshälsoenkäten med 
tillhörande åtgärder. 
 

Föredragande Personaldirektör Kristina Stenius   
 
Beslutsförslag Personalsektionen beslutar 

 
1 
att en arbetshälsoenkät för personalen genomförs på hösten och en 
arbetshälsoenkät för cheferna genomförs på våren med Kevas verktyg. 
 
2 
att ett arbetshälsoprogram utarbetas inom kommunen. 
 
3 
att det föreläggs för beslut vilket verktyg som ska användas eller vilken 
serviceproducent som ska anlitas för arbetshälsoenkäten från och med år 
2023 
 
4 
att tilläggsutredningen i redogörelsedelen antecknas för kännedom och 
konstateras vara tillräcklig på kommunstyrelsens begäran om remittering. 

 
 
Behandling Personaldirektören gav en tilläggsutredning till motionen som remitterats 

för ny beredning. Personalsektionen diskuterade ärendet. 
 
Beslut Personalsektionen beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
För kännedom Kommunstyrelsen och vidare till kommunfullmäktige 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 393    
673/01.00.02/2021    
 
 
Beredare Personaldirektör Kristina Stenius, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
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 Arbetarskyddschef Sonja Kotakallio, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

 
Föredragande Personaldirektör Kristina Stenius   

 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar ge ovanstående svar på fullmäktigemotion 

17/2021 och föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är 
tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
 
   
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 
 
 
 
 
 
 

26  36 / 55 

 
Kommunfullmäktige § 8 31.01.2022 
Kommunstyrelsen § 394 21.11.2022 

 
Svar på fullmäktigemotion 1/2022: Grundande av ett parentescenter i Kyrkslätt - skede 1 (fge) 
 
Kommunfullmäktige 31.01.2022 § 8  
  
 
 

Fullmäktigeledamot Kari Virtanen lämnade följande motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 31.1.2022: 
 
”Kyrkslätts kommun ligger på en utmärkt plats invid goda 
kollektivtrafikförbindelser i närheten av huvudstadsregionen. Den fina 
naturen i vår kommun är en naturlig attraktionsfaktor. Vi har några 
intressanta resemål, av vilka Hvitträsk till och med finns bland de 20 
intressantaste resemålen på Visit Finlands webbplats. Hur kunde vi öka 
intresset för kommunen som ett turistmål? 
 
Kyrkslätt har ett betydande närhistoriskt tema som fortfarande är en så gott 
som outnyttjad turismmöjlighet: Porkala Parentesen. Kommunens 
kulturväsende har bedrivit betydande forskning och bland annat producerat 
omfattande material med intervjuer, men forskningsresultaten har inte 
sparats i digital form. Materialet är inte till nytta för forskarna om det samlar 
damm i ett arkiv. Vi har förvisso en utställning om temat på Ragvalds 
museiområde, vilken endast är öppen på sommarlördagar kl. 11–15. 
Porkala Parentesen r.f., som är ett nätverk med ungefär 50 
turistföretagare, arbetar också kring ämnet och erbjuder turisttjänster som 
anknyter till parentesen. 
 
Intresset för krigshistoria har ökat betydligt i världen de senaste åren. Det 
har grundats museer om många smärtsamma historiska skeden och 
epoker för de efterkommande generationerna (bl.a. DDR-museet i Berlin, 
koncentrationslägermuseerna i Tyskland, fängelsemuseet och KGB:s 
fängelseceller i Tallinn). Dessa ställen har ett stort antal besökare varje år, 
och vi borde eftersträva ett sådant dragplåster också till Kyrkslätt. 
Parentescentret samlar på ett mer omfattande sätt än idag föremål, 
forskningsmaterial och utställningar om parentestiden på ett och samma 
ställe, och erbjuder en större möjlighet till att marknadsföra detta historiska 
tema som en sevärdhet. Vi undertecknade föreslår att ett Parentescenter 
grundas i Kyrkslätt. I det första skedet vidtas följande åtgärder: 
 
1) Man inventerar det nuvarande forskningsmaterialet och säkerställer att 

forskarna har tillgång till materialet i digital form. 
 
2) Man skapar en bild av centrets servicehelhet med objekt och 

tilläggstjänster (Porkala Parentesen r.f. och andra aktörer även från 
Ingå och Sjundeå). 
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3) Man utreder möjliga platser där parentescentret kan placeras. 
 

4) Man utreder genomförandet av centrets verksamhet i samarbete med 
Sjundeå och Ingå, som också var en del av parentesområdet och i 
vilka det finns verksamhet och objekt med anknytning till temat i 
terrängen. 

 
5) Man bedömer kostnaderna för grundandet av centret. 

 
6) Man gör ett förslag om genomförande av fortsatta åtgärder. 

 
Kyrkslätt behöver mera attraktionsfaktorer för att locka turister till 
kommunen. Turismen ökar de lokala företagarnas förtjänstmöjligheter, 
ökar sysselsättningen och kan till och med locka nya invånare till 
kommunen. Grundandet av parentescentret ska ses som en del av 
utvecklingen av Kyrkslätts turisttjänster och kommunens positiva image. 
 
Kari Virtanen” 
 
Utöver av Kari Virtanen hade motionen undertecknats av följande 
fullmäktigeledamöter: Urho Blom, Markus Myllyniemi, Johanna Fleming, 
Antti Karkola, Marko Kari, Jani Ekman, Liisa Kosonen, Elina Kärkimaa, 
Maarit Orko, Krista Petäjäjärvi, Ronja Karkinen, Sanni Jäppinen, Jussi 
Määttä och Anneli Granström. 
 
 

    
    
Beslut Kommunfullmäktige sänder motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 394    
131/14.02.01/2022    
 
 
Beredare Beredning kommunutvecklingschef Susanna Hyvärinen, kulturdirektör 

Maaret Eloranta och kultursekreterare Antti Airaksinen, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
I motionen presenteras en till turism-, musei- och forskningsverksamhet 
kopplad projektidé om ett nytt Parentescenter som på ett mer omfattande 
sätt än idag samlar föremål, forskningsmaterial och utställningar om 
parentestiden på ett och samma ställe, och erbjuder en större möjlighet till 
att marknadsföra detta historiska tema som en sevärdhet. De som 
undertecknat motionen föreslår grundande av ett Parentescenter i 
Kyrkslätt. 
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I motionen föreslås inledande av det första skedet som omfattar flera 
åtgärder. 
 
Det första skedet bör genomföras innan det kan utarbetas en plan och 
fattas beslut om grundande av ett Parentescenter och om centrets 
verksamhetsmodell. 
 
I svaret till fullmäktigemotionen bedöms kort projektets betydelse samt 
innehållsfälten i de olika punkterna som ingår i första skedet samt 
behövliga åtgärder och resurser. 
 
Projektets betydelse 
 
A. Lagring av och forskning i uppgifter som anknyter till närhistorien 

samt sammankopplande av dem till större sammanhang 
 
Porkala arrendetid 1944–1956 erbjuder på lokal nivå ett exempel på hur en 
militärbas under kalla kriget påverkade livet, de sociala och ekonomiska 
strukturerna samt omgivningen för dem som bodde i området. 
Dokumenteringen och forskningen av detta område i samarbete med 
nationella och internationella instanser skapar jämförelseunderlag och ger 
betydande information om krigets verkningar på mikro- och makronivå på 
kort och lång sikt. Arrendetiden påverkade starkt hela områdets 
utvecklingsriktningar också efter områdets återbördande när både 
befolkningen, markägoförhållandena och näringslivsstrukturen ändrades 
på grund av en exceptionell orsak. 
 
B. Parentescentrets turistiska lokala och nationella betydelse 
 
Visit Finland: turismens mest betydande målgrupper 
 
Arbets- och näringsministeriet har fastställt turismens målgrupper i Finland 
(TEM, branschrapport 2021:1). Turismmarknadsföring förutsätter 
segmentering av turister för att åtgärder ska kunna riktas effektivt mot de 
valda mest lämpliga målgrupperna. I samband med att vetskapen och 
förståelsen ökar kan man också utveckla utbudet till att bättre motsvara 
turisternas behov. Segmenteringen görs utgående från olika faktorer, så 
som nationalitet eller demografiska faktorer (ålder, kön osv.). 
 
Inom turismbranschen är det vanligt att dela upp turisterna i grupper med 
liknande motiv, behov och intressen för resandet. VisitFinland har 
utgående från objektgruppundersökningen fastställt sex kundsegment som 
är betydande för Finland: människor på jakt efter underverk i naturen, 
aktiva äventyrare, de som njuter av naturen, de som söker äkthet, ”finska 
lyxsökare” och stadsbesökare. Syftet med segmenteringen är att betjäna 
konkreta marknadsföringsåtgärder som siktar på försäljning och att hjälpa 
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den finska turismbranschen att bättre svara på den internationella 
efterfrågan. 
 
Turismens internationella megatrender och nuläge 
 
VisitFinlands internationella nätverk och prognostiseringsteam har 
22.12.2021 publicerat rapporten Framtidens trender för internationell 
turism. I rapporten presenteras tre megatrender inom turismbranschen, 
vilka väsentligt påverkar utvecklingen av turismbranschen och vilka det 
lönar sig att beakta i utvecklingen och marknadsföringen av 
turismprodukter på 2020-talet. I rapporten presenteras följande Top 3 
megatrender för framtiden, vilka kan öka den internationella 
turismefterfrågan i Finland om de utnyttjas: 1. Digitalisering & teknologi 2. 
Hållbar turism 3. Natur- och outdoor-turism. Enligt nuvarande prognoser 
kommer turismen från Europa att återhämta sig till samma nivå som innan 
coronan tidigare än fjärrorterna i Asien, vilka påverkas av strängare 
restriktioner. 
 
Internationella turister letar också efter individuellt skräddarsydda digitala 
tjänster. Turismtjänsterna förväntas erbjuda alltmer individuella, 
skräddarsydda, automatiserade och intelligenta tjänster. 
 
Turisterna uppskattar ansvarsfullhet och miljömedvetenhet hos 
producenterna av turismtjänster samt optimerade rutter och digitala 
tjänster. Besökare uppskattar äkta möten och önskar få möjlighet att njuta 
av natur- och kulturmiljön i deras mest äkta form, precis som de lokala 
invånarna. 
 
Natur och friluftsliv är det som de flesta internationella turisterna kopplar 
ihop med Finland och de önskar upplevelser som anknyter till dessa då de 
reser till Finland. Orörd natur och snöiga vintrar blir alltmer sällsynta på 
jorden och således också mer uppskattade. Internationella besökare letar 
på sina resor efter betydelsefull och aktiv växelverkan med lokala 
människor och naturmiljön. Resandet är en viktig del av 
självförverkligandet och lärandet. I världen efter pandemin uppskattas 
hälsa och välfärd mer än tidigare inom turismen. 
 
I Finland fanns enligt arbets- och näringsministeriet år 2019 sammanlagt 
ca 29 000 företag inom turismbranschen och företagens omsättning var 
över 21,0 miljoner euro. Exporten inom turismen har fördubblats i Finland 
under 2000-talet. Enligt VisitFinland är turismen fortsättningsvis en 
växande tjänsteexportbransch och en betydande sysselsättare. Turismen 
är större än branschen: 1 turisteuro inbringar 61 cent till andra branscher. I 
Nyland härstammade 3,0 % av BKT:n år 2019 från turismen, jämfört med 
hela landet 2,7 %, Lappland 7,7 % och Åland 20,8 %. Finlands 
turismexport är 5,3 miljarder euro (5,4 % av exportintäkterna), vilket 
motsvarar Finlands all högteknologiexport totalt. Turismen är den näst 
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största branschen inom serviceexport (17,0 % av exportintäkterna för 
service) efter tele-, data- och informationstjänster. 
 
VisitFinland genomförde 15-31.3.2022 en enkät bland de turismföretag 
som deltog i programmet hållbar turism (Sustainable Travel Finland, STF) 
om den geopolitiska situationens verkningar. Man fick 170 svar. Ett av de 
mest centrala konstaterandena var att coronan fortsättningsvis påverkar, 
men att situationen helt tydligt håller på att hämta sig. Osäkerheten inom 
turismbranschen har ökat (senare bekräftelser av bokningar, mer 
förfrågningar). Säkerhetssituationen gör turisterna tveksamma, ännu finns 
ändå inga tydliga indikationer på att säkerhetsläget skulle påverka viljan att 
resa. Finlands geografiska läge väcker tankar hos turisterna. Rätt lite 
avbokningar (avbokningarna kommer främst från västra Europa, USA och 
södra Europa). Den inhemska orderstocken har flutit in i normal takt. 
 
Enligt arbets- och näringsministeriets SMF-turismbranschbarometer från 
hösten 2022 har den närmaste tidens konjunkturutsikt försvagats avsevärt 
från situationen våren 2022. Turismens allmänna konjunkturutsikter är 
positivare än hela landets och jämförelsebranschernas. Inom 
turismbranschen riktar sig utvecklingsbehov främst mot försäljningen och 
marknadsföringen. Inom turismen bromsas utvecklingen av utmaningarna 
med tillgången till personal. Också det allmänna konjunkturläget och 
kostnadsnivån nämns. Ungefär en femtedel av hela landets SMF-företag 
samt turismföretag har export eller affärsverksamhet utomlands. 
 
Parentescentrets lokala och nationella betydelse samt 
samarbetsmöjligheter 
 
Parentescentret kunde naturligt samarbeta med andra krigshistoriska 
museer, forskningscentrum och objekt i Finland samt förbättra 
verksamhetsfältets övergripande synlighet på grund av dess ypperliga 
läge. Närheten till huvudstadsregionen skulle möjliggöra en roll i den 
nationella kommunikationen och Parentescentret kunde styra turistflöden 
också till andra objekt inom samma verksamhetsfält på olika håll i Finland. 
 
Sodan ja rauhan keskus Muisti öppnades i S:t Michel 4.6.2021, besökare 
fram till 30.8.2022 nästan 50 000. Vid det förhistoriska guidningscentret i 
Eura (Naurava lohikäärme) som utgör ett jämförelseobjekt har antalet 
besökare uppgått till ca 3 000 besökare / år. 
 
  
 
Det finns också möjligheter för gemensam produktutveckling särskilt inom 
digitala innehåll och tjänster. Från turistens synvinkel förbättrar det 
tjänsternas tydlighet och möjligheterna att hitta dem. 

 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 
 
 
 
 
 
 

26  41 / 55 

 
Kommunfullmäktige § 8 31.01.2022 
Kommunstyrelsen § 394 21.11.2022 

Bedömning av innehållsfälten i första skedets delar samt de åtgärder 
som de förutsätter. 
 
1. Man inventerar det nuvarande forskningsmaterialet och 

säkerställer att forskarna har tillgång till materialet i digital form. 
 
1.a Nuläge 
 
- Kyrkslätts kommuns kultursektor har inte med de befintliga resurserna 

kunnat bedriva egentlig forskning om Porkala arrendetid 
 

- Man har strävat efter att lagra material och information om 
arrendetiden genom att ta emot föremåls- och materialdonationer och 
fotografier samt genom intervjuer. 

 
- Det material som Kyrkslätts kommuns kultursektor innehar inventeras 

för tillfället och en del har digitaliserats. 
 

- I övriga instansers arkiv finns betydande mängder material om 
arrendetiden. Av materialen är en del redan digitalt tillgängligt, så som 
FINNA, SA-kuva, YLE-arkiv, övriga museer i Finland. 

 
1.b Åtgärder 
 
- För att man ska kunna ge forskarna tillgång till det material som 

Kyrkslätts kommun innehar i digital form, förutsätter det anskaffande av 
ett system som är kompatibelt med kommunens ICT-system för att 
datainnehållen på så sätt genom ett öppet gränssnitt ska kunna 
kopplas till det av nationalbiblioteket upprätthållna Finna.fi-systemet. 
Finna grundar sig på en öppen källkod, som möjliggör mångsidigt 
nationellt och internationellt samarbete. Tjänsten finansieras av 
undervisnings- och kulturministeriet. Ibruktagandet av tjänsten 
förutsätter ett avtal, men det är avgiftsfritt för arkiv, bibliotek och 
museer inom undervisnings- och kulturministeriets förvaltningsområde 
att ansluta sig till Finna. https://www.kansalliskirjasto.fi/sv/tjanster/finna 

 
- Digitaliseringen av det material om arrendetiden som Kyrkslätts 

kultursektor och kommunens andra enheter innehar samt utredandet 
av metadata och publiceringsrättigheter med mera förutsätter en 
personalresurs på viss tid. 

 
Åtgärderna i punkt 1 borde genomföras snabbt oberoende av hur de övriga 
delarna av motionen framskrider och av om man beslutar inleda projektet 
med att grunda ett egentligt Parentescenter. Åtgärden betjänar ändå hela 
projektet. 
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2. Man skapar en bild av centrets servicehelhet med objekt och 
tilläggstjänster (Porkala Parentesen r.f. och andra aktörer även 
från Ingå och Sjundeå). 

 
2.a Nuläge 
 
Lokal nivå 
 
- År 1994 samlades med talkokrafter och med hjälp av Kyrkslättbors 

föremålsdonationer en utställning om Porkala arrendetid till Eliasvillan 
på Ragvalds museiområde. Utställningen var den första 
museiutställningen inriktad på Porkala arrendetid och har blivit en 
permanent utställning. I verksamhetslokalerna finns inte 
ändamålsenliga lagrings- och förvaringsutrymmen för materialet och 
nya föremål kan tas emot endast i mycket begränsad omfattning. På 
grund av bristen på personalresurser är utställningen öppen endast på 
sommarlördagar, övriga tider enligt överenskommelse. 

 
- I mitten av 1990-talet inleddes det EU-stödda projektet 

Porkalaparentesen. Projektet ledde till Porkala Parentesen rf som 
sköter om samarbetet mellan och marknadsföringen av 
turismaktörerna i området samt till forskarna Pekka Silvasts och Jari 
Leskinens undersökning om sovjettida arkivmaterial i Ryssland 
(forskarnas publikation ”Suljettu aika, Porkkala Neuvostoliiton 
sotilaallisena tukikohtana vuosina 1944–1956”). 

 
- Degerby byaförening öppnade Degerby Igor museet sommaren 1997 

och museet är fortsättnings aktivt. 
 

- Porkala Parentesen rf har tillsammans med samarbetsinstanserna 
publicerat fler böcker om temat. I böckerna ingår enastående 
forskningsmaterial. På området har också grundats turistbyrån 
Porkkala Travel som är specialiserad på området och temat i fråga. 

 
- De lokala aktörerna har bildat ett sedan länge verksamt nätverk som 

innehar mycket osparad information om arrendetiden. 
 

- År 1991 publicerade Krigsmuseet en inventering om Porkala 
arrendetid. Den grundade sig främst på finska underrättelsekällor, inte 
på omfattande terrängundersökningar. Den beskriver basens system, 
men omfattar endast en liten del av terrängobjekten. 

 
- Terrängobjekten som finns kvar efter Porkala arrendetid har inte 

systematiskt inventerats eller undersökts arkeologiskt. 
 

- Orienteringsföreningen Lynx har kartlagt terrängobjekt från Porkala 
arrendetid och de observerade objekten syns i GoogleMaps-systemet. 
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- Hösten 2022 inleddes vid Kyrkslätts medborgarinstitut en kurs om Kalla 

krigets arkeologi med arkeolog Jan Fast som lärare. Kursen 
koncentrerar sig på Porkala arrendetids arkeologiska inventering. 

 
Riksomfattande nivå 
 
Musei- och forskningsverksamhet inom krigshistoria 
 
- Krigsmuseet bevarar och forskar i Finlands krigshistoria. Museet drivs 

av Finska staten. 
 

- I S:t Michel finns det nationella humanistisk-samhällsvetenskapliga 
vetenskapscentret Muisti, som fokuserar på krig som fenomen – hur 
påverkar krig människorna och samhället. Vetenskapscentret Muisti 
har ett brett samarbetsgränssnitt med olika museer, forskningsinstitut 
och medborgarverksamhet. 

 
- På olika håll i Finland finns många, olika stora museer som anknyter till 

Finlands krigshistoria och som drivs av kommuner, stiftelser och 
föreningar. 

  
Musei- och guidningscentrum som fokuserar på olika tidsperioder i 
historien 
 
- I Eura finns Naurava lohikäärme som drivs av Eura kommun och som 

fokuserar på ett visst förhistoriskt skede (https://www.eura.fi/kulttuuri-
ja-vapaa-aika/kulttuuri/elavan-esihistorian-eura/esihistorian-
opastuskeskus/). Centret är Finlands första guidningscenter inom 
förhistorisk tid. Centret byggdes för cirka 20 år sedan med EU:s EAKR-
finansiering (obs. kriterierna har ändrat, nuförtiden t.ex. EU Leader-
finansiering). Utställningarna varierar varje år och presenterar den 
förhistoriska tiden i Eura och framför allt vikingatiden (800–1050 e.Kr.). 
Guidningscentret fungerar i renoverade lokaler i en gammal byggnad. 
Guidningscentret har också lokal och pedagogisk betydelse (besök av 
skolelevsgrupper). I anslutning till guidningscentret verkar en populär 
butik som säljer produkter av lokala hantverkare och som hämtar med 
sig kunder till guidningscentret. I guidningscentret samarbetar man 
med den lokala guideföreningen och man kan köpa guidade rundturer 
av guideföreningen. I guidningscentret är huvudvikten på att ta 
förhistorisk tid till modern tid och på att föra fram det immateriella 
kulturarvet samt på forskning (2 yrkespersoner inom museibranschen i 
kommunen). Intäkterna får av inträdesavgifterna som är 4/ 2 euro/ 
besökare och dessutom av butiksprodukterna. Guidningscentret är 
öppet en del av veckan och öppethållningskostnaderna är cirka 20 000 
euro och för den årligen växlande utställningen cirka 30 000 euro i året. 
Av guidningscentret i Eura kan man som jämförelseobjekt använda 
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också den bredare ämneshelheten om forskning och presentation som 
redogör för det lokala fyndområdet och en viss tidsperiod. Dessutom 
öppnar man i Eura våren 2023 besökscentret Ruukinpuiston 
vierailukeskus (www.ruukinpuisto.fi), vars verksamhetsprinciper i stor 
utsträckning liknar ett guidningscenter. 

 
- Kierikkikeskus i Överijo i Uleåborg presenterar stenåldern i Finland i 

stor utsträckning. Det här arkeologiska centret för förhistoria och 
kulturturism har moderna utställnings- och forskningslokaler och en 
rekonstruerad stenåldersby med interaktiva program. Centret gör 
forskningssamarbeten också med internationella instanser. 

 
2.b Åtgärder 
 
- Bilden av Parentescentrets servicehelhet med objekt och 

tilläggstjänster bör bildas i samarbete med eventuella regionala och 
nationella samarbetspartner samt sakkunniga. 

 
- Vid planeringen av åtgärderna ska man beakta att föremålen som hör 

till Porkala arrendetid är i huvudsak i mycket dåligt skick och svåra att 
bevara. På området finns många före detta militära terrängobjekt som 
är delvis farliga. Dokument- och bildmaterial från olika tidpunkter är i 
många olika instansers ägo. Lokala originalmiljöer, såsom Eliasvillan 
på Ragvalds och Degerby Igor ger ett genuint perspektiv på 
arrendetiden. 

 
- Fastställande av mission och vision för Parentescentret 
 
- Parentescentret är ett humanistisk-samhällsvetenskapligt 

vetenskapscenter 
 

- Parentescentret fokuserar på kalla krigets konsekvenser som fenomen 
med perspektiv på kalla krigets social- och kulturhistoria samt 
erfarenhetshistoria 

 
- Hurdana lokala verkningar hade Porkala arrendetid på människorna på 

området och på samhället? 
 

- Hur länkar Porkala arrendetid till mer omfattande förbindelser på 
nationell och internationell nivå? 

 
- I centrum för verksamheten är utställningar och e-tjänster som 

använder sig av ny informations- och kommunikationsteknologi samt 
regional guidnings- och turismrådgivning. 

 
- Utarbetande av en servicehelhet som är kompatibel med lokala, 
nationella och internationella aktörer 
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Kärnfunktioner som eventuellt inkluderas i servicehelheten 
 
Digitalisering av material, digital förvaring och distribution 
 
I Parentescentret sammanställs inte föremål för förvaring utan de styrs till 
digital förvaring och efter utvärdering vidare till lämpliga museiobjekt, 
jämför Muistis Memoriaali-projekt 
 
Forskningsstöd, information och guidning i fråga om lokala ursprungsobjekt 
och guidning (Eliasvillan, Degerby Igor, andra ursprungsobjekt). 
 
Nationellt och internationellt samarbete 
 
Forsknings- och publikationsverksamhet 
 
Webbtjänster 
 
Digital och fysisk utställningsverksamhet med nya tekniker (3D, 360 o.s.v.) 
 
Permanenta och växlande utställningar delvis med material som lånas av 
olika instanser 
 
Sammankomster och evenemang i samarbete med olika instanser 
 
Regional och riksomfattande guidnings- och rådgivningstjänst samt 
marknadsföring 
 
Biljettförsäljning och info 
 
 
Servicehelhetens tilläggstjänster 
 
Café 
 
Butik, publikationer, närproduktion 
 
Auditorie- och mötestjänster 
 
  
 
3. Man utreder möjliga platser där parentescentret kan placeras. 
 
3.a Nuläge 
 
Kyrkslätts kommun äger Ragvalds museiområde som ligger 1,5 km från 
Kyrkslätts centrum. Museiområdet har planbeteckningen YM/s, 
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Kvartersområde för museibyggnader. På kvartersområdet får placeras 
byggnader och konstruktioner som tjänar museiverksamhet och 
sommarteaterverksamhet. Ragvalds ligger invid goda trafikförbindelser och 
är i sin helhet ett genuint objekt med anknytning till Porkala arrendetid. 
 
På Ragvalds område finns flera kalla ekonomibyggnader som byggts efter 
arrendetiden och i anslutning till vilka det skulle kunna vara möjligt att 
förverkliga flera funktioner genom att använda moderna byggtekniker och 
ny teknologi. 
 
På olika håll i Kyrkslätt och på andra håll på det före detta arrendeområdet 
finns det kvar byggnader som härstammar från arrendetiden. 
 
3.b Åtgärder 
  
I samband med beredningen av projektet utreds möjligheter att uppföra 
centret på Ragvalds museiområde och andra potentiella objekt genom att 
jämföra objektens tillgänglighet, kostnadseffekter och andra väsentliga 
egenskaper. 
 
Man tar i beaktande trafikförbindelser, planläggning, 
upphandlingsinvesteringar, tekniska verksamhetsmöjligheter, 
publikvänlighet och historisk förbindelse. 
 
4. Man utreder genomförandet av centrets verksamhet i samarbete 
med Sjundeå och Ingå, som också var en del av parentesområdet och 
i vilka det finns verksamhet och objekt med anknytning till temat i 
terrängen. 
 
4.a Nuläge 
 
Samlingar och utställningar drivs av Kyrkslätts kommun, kulturtjänsterna, 
Ragvalds museiområde samt Degerby byaråd, museet Degerby Igor. 
 
I medborgarinstituten på området har man inlett en serie arkeologiska 
kurser i krigshistoria som också gäller arrendetiden. 
 
Museiverket och det ansvariga museet på området ansvarar för frågor om 
byggnadsskyddet och fornlämningar på området. 
 
4.b Åtgärder 
 
Byggandet av ett parentescenter fordrar bredare finansieringsunderlag och 
samarbete än på kommunnivå. Man bör utreda möjligheten att inrätta en 
separat aktör, bolag eller liknande för att få ett tillräckligt brett 
finansieringsunderlag och bindande samarbetspartner. 
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Potentiella samarbetspartner och finansiärer bör utredas redan i projektets 
begynnande beredning. 
 
  
 
5. Man bedömer kostnaderna för grundandet av centret. 
 
Åtgärder 
 
Bedömningen av kostnaderna för att grunda Parentescentret kan göras 
först då man preliminärt godkänt en målbild för centrets servicehelhet 
inklusive objekt och tilläggstjänster. 
 
Vid bedömningen av kostnaderna för grundande och verksamhet kan man 
på idéplaneringsnivå ta som jämförelseobjekt guidningscenter och 
vetenskapscenter som kört i gång på 2000-talet till exempel Sodan ja 
rauhan keskus Muisti. 
 
6. Man gör ett förslag om genomförande av fortsatta åtgärder. 
 
Förslaget till fortsatta åtgärder fordrar att man ställer resurser till 
förfogande för att utföra utredningsarbetet enligt punkterna 2–5. Som köpt 
tjänst är det möjligt att skaffa en del av utredningsarbetet som 
konsultarbete av sakkunniga inom redan genomförda, motsvarande 
projekt. 
 
Sammandrag 
 
Som svar på fullmäktigemotionen konstateras som sammandrag att 
 
- Parentescentret som skulle samla information och forskning om 

Porkala arrendetid i så stor utsträckning som möjlighet på en plats i en 
större omfattning än tidigare skulle erbjuda möjlighet till bredare 
marknadsföring av det här historiska ämnet som en turistsevärdhet. 

 
- Parentescentrets huvudvikt är på forskning i parentestidens kulturarv 

och inverkan och på knutpunkterna till världsläget som är i ständig 
förändring. 

 
- Genomförandet av skede 1 som föreslås i motionen fordrar 

köptjänstresurser för att utföra utredning av punkterna 2–5 samt 
personalresurser för katalogisering och digitalisering i punkt 1 och 
systemupphandling i punkt 1. 

 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio    
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar ge ovanstående svar på fullmäktigemotion 
1/2022 och föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är 
tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
  
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
  
Liitteet / bilagor 
1 Valtuustoaloite_Porkkalan_parenteesi_vaihe-1_240122-sv 
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Kommundirektörens presentation av aktuella ärenden 
  
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 395    
1234/00.01.02/2020    
 
 
Beredare Kommundirektör Tarmo Aarnio, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Kommundirektören ger en översikt av aktuella ärenden och ärenden under 
beredning. 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar kommundirektörens aktualitetsöversikt för 

kännedom. 
 
 
Behandling Denna paragraf behandlades efter § 388.  

 
Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 
kommunarkitekt Tero Luomajärvi, kommungeodet Otso Kärkkäinen och 
direktör för affärsverket Kyrkslätts vatten Antti Levänen närvarade under 
denna paragraf och lämnade sammanträdet efter behandlingen av denna 
paragraf kl. 17.38. 
 
Direktören för affärsverket Kyrkslätts vatten Antti Levänen presenterade 
utredningen om situation gällande Kylmälä vattenandelslags ärenden. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen antecknade utredningen om situationen gällande 

Kylmälä vattenandelslags ärenden för kännedom. 
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Beslut som inkommit för förfarande med övertagningsrätt enligt 92 § i kommunallagen 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 396  
    

 
Organens protokoll 
 
Nämnden för lokaltjänster 02.11.2022 
Svenska nämnden för fostran och utbildning 02.11.2022 
Direktionen för affärsverket Kyrkslätts vatten 09.11.2022 
Bildnings- och fritidsnämnden 09.11.2022 
 
 
 
Tjänsteinnehavarbeslut 
 
Daghemsföreståndaren för Sepänkannaksen päiväkoti: 
Nr 11/2022: Varhaiskasvatuksen opettajan viran (1000301089) täyttämättä 
jättäminen toistaiseksi voimassaolevaan palvelussuhteeseen 
 
 
Förteckningen över tjänsteinnehavarbeslut för övervakning ingår som 
bilaga. Tjänsteinnehavarbesluten med bilagor finns i sin helhet att läsa i 
sammanträdessystemet: (filer / kommunstyrelsen / viranhaltijapäätökset). 
 
 
 

Föredragande Kommundirektören 
 

Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar besluten ovan som föreslagits att med stöd 
av 92 § i kommunallagen tas till behandling för kännedom och beslutar att 
Kommunstyrelsen inte tar ärendena till behandling. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Anmälningsärenden för kännedom 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 397  
    

 
FöretagsEsbo, meddelande 10.11.2022 
 
 
 

Beslutsförslag  Kommunstyrelsen antecknar anmälningsärendena för kännedom. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Övriga ärenden 
 
Kommunstyrelsen 21.11.2022 § 398  
    

 
 
Ledamot Anna Sahiluoma framställde följande begäran om utredning:  
 
Kommunstyrelsen begär att Kylmälä vattenandelslags situation utreds och 
att utredningen delges kommunstyrelsen så snart som möjligt. 
 
Begäran om utredning understöddes av Ari Harinen och Markus 
Myllyniemi. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 384, § 385, § 386, § 
387, § 388, § 389, § 390, § 391, § 393, § 394, § 395, § 396, § 397, § 398 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 392 

 

Anvisning för rättelseyrkande 

  

Rättelseyrkande till kommunstyrelsen 

Den som är missnöjd med detta beslut kan göra en skriftlig begäran om omprövning. Ändring i 
beslutet får inte sökas genom besvär hos domstolen. Ett rättelseyrkande får framställas av den 
som beslutet avser eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) 
samt av kommunmedlemmarna. 

 Myndighet till vilken rättelseyrkande ska framställas 

Rättelseyrkandet framställs till kommunstyrelsen i Kyrkslätt. 

 Tidsfrist för rättelseyrkande 

Rättelseyrkandet ska framställas inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 

 Delfående 

En part anses ha fått del av beslutet, om inte annat visas, inom sju dagar efter att brevet avsändes. 
Vid användandet av normal elektronisk delgivning med partens samtycke, anser man att parten fått 
information om beslutet den tredje dagen efter att meddelandet skickades, ifall inte annan visas. 

När det används bevislig delgivning anses en part ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för yrkande 
på rättelse beräknas. Om sista dagen av den bestämda tiden infaller på helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julaftonen eller midsommaraftonen eller helgfri lördag får 
rättelseyrkande framställas första vardagen därefter. 

 Rättelseyrkandets innehåll 

Rättelseyrkandet ska framställas skriftligt. Också en elektronisk handling uppfyller kraven på 
skriftlig form. 

I rättelseyrkandet som ska riktas till kommunstyrelsen ska anges 

 - det beslut i vilket rättelse söks 

- till vilka delar rättelse söks i beslutet och hurdan rättelse som yrkas 

- de grunder på vilka rättelse yrkas 
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- ändringssökandens namn, hemkommun, postadress och telefonnummer 

- ifall beslutet om rättelseyrkande kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

- om ändringssökandens talan förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om 
någon annan person har uppgjort rättelseyrkandet, ska i rättelseyrkandet uppges 
kontaktuppgifterna till denna person. 

  

Inlämning av rättelseyrkandet 

Rättelseyrkandet ska lämnas till adressen nedan under tjänstetid, innan tiden för yrkande på 
rättelse går ut. 

Omprövningsbegäran ska postas i så god tid att den hinner fram till kommunens registratur, på den 
sista dagen för tiden för begäran om omprövning, innan registraturens tjänstetid slutar. 
Rättelseyrkandet kan före utgången av tiden för yrkande på rättelse lämnas också som telefax eller 
per e-post på avsändarens eget ansvar. 

 Kontaktuppgifter: 

Kyrkslätts kommun 
Postadress: PB 20, 02401 Kyrkslätt 
Besöksadress: Ervastvägen 2, servicekontoret eller registraturen 1 vån., Kyrkslätt 
  
Tjänstetid: 8.30 - 16.00, måndagar 8.30 - 17.00 

 tfn växel 09-29671, fax (09) 8786 053 

e-post: kirjaamo@kirkkonummi.fi 

 Avgift för behandling av rättelseyrkandet 

Ingen avgift tas ut för behandling av rättelseyrkandet. 


